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Notat: Opsummering af høringssvar vedr. ”organisering af skoler og fritidstilbud i 
Sørbymagle, Slots Bjergby, Flakkebjerg og Dalmose”.  

 
Der er indkommet høringssvar fra følgende parter: 

 

 Hvilebjergskolen - medarbejdere og bestyrelse 

 UngSlagelse – medarbejdere og bestyrelse 

 Skælskør skole – MED-udvalg og bestyrelse 

 Marievangsskolen – MED-udvalg og bestyrelse 

 Kirkeskoven – MED-udvalg og bestyrelsen 

 Hashøjskolen – MED-udvalg og bestyrelsen 

 Flakkebjerg skolen – MED-udvalg og bestyrelse 

 Eggerslevmagle skole – MED-udvalg og bestyrelsen 

 Dalmose skole – MED-udvalg og bestyrelse 

 Tårnborg skole- MED-udvalg og skolebestyrelse 

 Boeslunde skole – MED-udvalg og bestyrelse 

 Bagensen skolen  

 DLF kreds 54 

 Sektor MED Center for Skole 

 

Der er indkommet høringssvar fra i alt 25 høringsparter.  

 

Opsummeringen er alene i forhold til valg af model 1 eller model 2 og kommentarer, som ikke 

relaterer til valg af model er ikke medtaget i nedenstående opsummering, men kan læses i sin 

helhed i høringssvarene. 

 

 
Høringspart 

 

 
Bemærkninger til model 1 (uændret organisering) 

MED Dalmose 

 

 

 

Bestyrelse Dalmose 

A-siden peger på at det er vanskeligt at skabe en ”rød” tråd i barnets 

dagligdag 

B-siden peger på, at et skift i løbet af barnets dag er godt 

 

Anbefaler en uændret organisering da børnene trives i den nuværende 

klub og fritidshjem samt, at det vil blive betragtet som en service 

forringelse specielt i forhold til øget forældre betaling 

 

Bestyrelsen 

Flakkebjerg 

 

Den største fordel er, at denne model sikre lokal forankring og 

bæredygtighed 

Baggensen  

 

Et forsat uens tilbud i Slagelse kommune er uhensigtsmæssigt  

MED Marievang 

 

 

Bestyrelsen 

Marievang 

Anbefaler ikke model 1 idet skolereformen fordre et meget tæt 

samarbejde mellem skole og fritidsdel og, at det uens tilbud i 

kommunen ikke er rimeligt 

 

Model 1 bør ikke vælges, da successen med nuværende organisering er 

meget afhængig af personer – der bør være én model som er ens for 

alle skoler  

MED og bestyrelse 

UngSlagelse 

 

Anbefaler model 1. Nuværende organisering giver mulighed for at 

opretholde kombinationsstillinger inden for samme fagormråde. Giver 

mulighed for et samlet perspktiv på barnets udviklingsforløb og langt 

bedre mulighed for at tydeliggøre grænsen mellem skole og fritid 
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MED og bestyrelse  

Kirkeskoven  

 

Anbefaler ikke model 1. Der er et fælles skolevæsen derfor er en 

harmonisering på området den eneste rigtige løsning  

 

MED og bestyrelse 

Hvilebjerg 

 

 

Anbefaler model 1 med udgangspunkt i høringsmaterialet og 

beskrivelsen af modellerne. Samt at det fungerer godt i dag og en 

ændring vil medfører en række uafklarede forhold vedr. rengøringen, 

egnede fritidsfaciliteter, bygningerne i lokalområdet og effekten af 

højere brugerbetaling 

 

MED og bestyrelse 

Eggeslevmagle 

 

 

 

 

 

Anbefaler ikke model 1. Ved bibeholdelse af uændret organisering har 

implementeringen af skolereformen svære vilkår. Harmonisering efter 

kommunesammenlægningen skal færdiggøres, så borgerne får ense 

tilbud i hele kommunen. Forskellig pædagogik i fritidshjem og skole kan 

forvirre mange børn og udfordre især børn med særlige behov for en 

struktureret og genkendelig hverdag. 

 

MED og bestyrelse 

Hashøj 

 

Anbefaler model 1. den nuværende organisering er økonomisk og fagligt 

bæredygtig for begge virksomheder og sikre derved en bæredygtig af 

lokalområdet. 

Med henvisning til høringsmaterialet bliver pædagogressourcerne brugt 

klogt og fleksibelt i den nuværende model ved at skole har pædagoger 

tilført på de rigtige tidspunkter. Sammenfattende er fordelene ved den 

nuværende model langt større end ulemperne. 

 

 

 

 

Høringspart 
 

 

Bemærkninger til model 2 (Fritidshjem og klubber 
nedlægges og der oprettes SFO og SFO II på 

skolerne) 
 

MED Dalmose  A-siden peger på model 2, med oprettelse af SFO og SFO II, hvilket 

giver en større fleksibilitet i fht. implementering af skolereformen. 

B-siden er bekymret for at en struktur ændring vil blive modtaget 

negativit i lokalområdet 

 

Bestyrelse 

Flakkebjerg 

 

Er enige i de fordele som fremhæves i høringsmaterialet ved model 2, 

men samtidig ikke peger på nogle af de 2 forslåede modeller idet der 

gives mulighed for i landistrikterne, at etablere andre samdriftsformer 

som understøtter kommunens øvrige strategier i højere grad 

 

MED og Bestyrelse 

Tårnborg 

 

Anbefaler model 2 og med en gradvis takstændring 

Baggensen  Anbefaler model 2 som en kompetent løsning og som sikre ensartet 

snitflade i Slagelse kommune og sikre et tæt forpligtende tværfagligt 

samarbejde der understøtter skolepolitikken og skolereformen 

 

MED Marievang 

 

 

 

Anbefaler model 2 da modellen fremmer harmonisering både i forhold til 

området og brugerbetalingen, samt understøtter arbejdet med 

implementering af reformen, sikre gennemsigtighed i forhold til 

kommunens serviceniveau klarhed i referencesystemet fra 
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Bestyrelse 

Marievang 

virksomheder til chefniveau. 

Model 2 anbefales som sikre konsistens i skolestruktursamarbejdet og 

understøtter arbejdet med ny skolereform og der er en ledelsesret over 

pædagoger fra SFO delen som arbejder med understøttende 

undervisning. 

  

MED og bestyrelse 

UngSlagelse 

En harmonisering vil betyde, at nogle forældre skal betale mere, det 

kan udelukke de familier som ikke har det økonomisek råderum til det. 

En harmonosering vil samlet set betyde en forringelse af tilbuddet.  

 

MED og bestyrelse  

Kirkeskoven  

 

Ved at ændre fritidshjem til SFO gøres samarbejde mellem pædagoger 

og lærere meget nemmere, hvilket fremmer brobygning og videndeling. 

Skole og SFO kommer til at hører under samme lov. 

MED Skælskør 

Bestyrelse 

Skælskør  

 

Anbefaler model 2 

Anbefaler model 2 

MED og bestyrelse 

Hvilebjerg 

 

Model 2 vil ikke ændre på det nuværende samarbejde idet 

pædagogerne allerede i dag deltager i skolelivet og 

kompetenceudviklingen. De ulemper, som der er ved at vælge model 2 

er allerede opridset i høringsmaterialet. 

 

MED 

Eggeslevmagle 

 

 

Bestyrelse 

Eggeslevmagle 

 

Anbefaler model 2. Bedre udnyttelse af kommunale ejendomme. Ens 

pædagogik i SFO og skole. Ens servicetilbud i hele kommunen. Bedre 

vilkår for skolereformen.  

 

Anbefaler model 2. Bedre udnyttelse af kommunale ejendomme. Ens 

pædagogik i SFO og skole. Ens servicetilbud i hele kommunen. Bedre 

vilkår for skolereformen. Sammen pædagogik med voksne som deltager 

både i SFO og skole giver større kontinutet i relationen og for, at blive 

set og understøtte hele dagen igennem. 

 

MED og bestyrelse 

Hashøj 

 

Model giver ikke lige så stor mening i det set-up, der er i vores 

lokalområde. Der vil ved model 2 ikke blive attarktive 

pædagogstillinger. Der er ikke ønsker om styrekelse af lederkræfterne 

på skolen på bekostning af en bæredygtig daginstitution. 

 

DLF Kreds 54 

 

Anbefaler model 2. Af hensyn til et fælles ens service niveau i 

kommunen og af hensynet til samarbejdet mellem skole og fritidstilbud. 

 

Sektor MED Skole  Anbefaler model 2  bl.a. ud fra et lighedssynspunkt. Det vil først og 

fremmest skabe ensartethed og gennemsigtighed i kommunens tilbud 

også i forhold til en ensartet forældrebetaling og serviceniveau i hele 

kommunen. 

Som nævnt i mange af høringssvarene understøtter en organisering 

med SFO og skoler, implementering af skolereformen bl.a. ved optimal 

anvendelse af ledelsesressourcer samt en klar referencer mellem 

skoleleder og SFO leder. Erfaringsmæssigt skaber det et tæt 

samarbejde mellem skolen og fritidsdelen, og det er der behov for i 

arbejdet med implementering skolereformen 
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Høringspart 

 

 
Øvrige bemærkninger 

MED Dalmose 

 

Bestyrelsen 

Dalmose 

 

Både A- og B-siden bemærker at uanset valg af model vil 

daginstitutionens videre drift være bærerdygtig.  

Bestyrelsen ser positivt på, at der ikke lægges op til fyringer 

MED Flakkebjerg 

 

Bestyrelsen 

Flakkebjerg 

 

Ønsker ikke at pege specifikt på én af modellerne, men peger på at de 

ønsker en organisering , hvor der er fælles ledelse for skole og fritid. 

At arbejdsgruppens kommissiorium har været for snæveret idet 

arbejdsgruppen alene har arbejdet med fordele og ulemper i den 

nuværende organisering og ikke med alternative modeller 

 

Bestyrelse 

Marievang 

 

”Færdiggør skolestruktur-rejsen” der er store økonomiske udfordringer 

på skoleområdet, som udfordre begge modeller for en rentabel drift 

specielt af de små enheder 

 

MED og Bestyrelse 

UngSlagelse 

Nedlæggelse af klubber/fritidshjem vil være en klar forringelse af det 

samlede tilbud til børnefamilier i lokalområdet  

 

MED og Bestyrelse 

Boeslunde 

Ikke afgørende om det er model 1 eller 2 som vælges, men at der 

organiseres og beskrives krav til samarbejde og forpligtende 

fælleskaber. Der kan også peges på alternative samdriftsformer. 

  

MED og bestyrelse 

Hvilebjerg 

 

Der opfordres til at bibeholde nuværende organisering. 

MED og bestyrelse 

Hashøj 

 

 

Det er ikke hensigtsmæssigt at ødelægge en velfungerende 

organisering.  

 


